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Rada Miejska Gminy Osieczna 

 

 

PROTOKÓŁ NR 96.2023 

 

posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 15 czerwca 2023 r. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

4. Zakład Zagospodarowania Odpadów w Trzebani – informacja na temat inwestycji 

wykonanych i planowanych do realizacji. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Dokonał otwarcia posiedzenia Komisji oraz powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu. 

Zaznaczył, że nieobecna jest Pani Radna Krystyna Krajewska. 

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna na posiedzeniu w dniu 15 czerwca 2023 r. stanowi załącznik                    

nr 1 do niniejszego protokołu.   

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

4. Zakład Zagospodarowania Odpadów w Trzebani – informacja na temat inwestycji 

wykonanych i planowanych do realizacji. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 

Uwag nie wniesiono – Komisja pracuje, wg przedstawionego porządku obrad.  

Ad. 3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu – zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem 

protokołu wspólnego posiedzenia komisji. 

W głosowaniu udział wzięło 9 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 9, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Zakład Zagospodarowania Odpadów w Trzebani – informacja na temat inwestycji 

wykonanych i planowanych do realizacji.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Oddał głos przedstawicielom Zakładu Zagospodarowania Odpadów w Trzebani.  

Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie Pan Dawid Tomczak: 

Informował, że Zakład Zagospodarowania Odpadów jest w trakcie uruchomienia 

przedsięwzięcia budowy kompostowni – instalacji do przetwarzania bioodpadów.                          

Początek tej inwestycji rozpoczął się dwa lata temu. Na jej przeciągnięcie wpływ mała epidemia 

Covid-19, a później wojna na Ukrainie. Trzy miesiące temu proces samej budowy został 

zakończony. Problemem jest z uzyskaniem odpowiednich pozwoleń z Urzędu 

Marszałkowskiego, który tłumaczy się brakami kadrowymi. Pan Prezes wspomniał,                                

że w związku ze zmianą obowiązujących przepisów złożono wnioski o zmianę decyzji 

dotyczącej funkcjonowania Zakładu i są one nierozpatrzone od 2018 roku. Wobec czego 

pojawił się dylemat – czy zamknąć zakład, czy działać niezgodnie z pozwoleniem (którego                 

nie ma). Powszechnie stosowana praktyka jest taka, że w związku z opieszałością Urzędu 

Marszałkowskiego zakład, który składa wniosek, po upływie ustawowego terminu, działa 

zgodnie z tym wnioskiem – i tak funkcjonujemy. Ten problem powiela się także, w kwestii 

przedmiotowej inwestycji. Prace budowlane formalnie zostały zakończone, obiekt jest gotowy, 

ale uruchomienie musi być poprzedzone zgodą Marszałka – do tej pory nie ma tej decyzji                           

i z tego powodu inwestycja za 20.000.000 zł „stoi’.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:          

Powiedział, że jest to przerażające, taka opieszałość jest niedopuszczalna. Może medialnie ktoś 

powinien zapytać Pana Marszałka – dlaczego w Trzebani jest zakończona inwestycja                                

za 20.000.000 zł, która nie może rozpocząć funkcjonowania. 

Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie Pan Dawid Tomczak: 

Obawia się, że to może zaszkodzić.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:          

Powiedział, że rozumie, iż wybudowany kompostownik miał sprawić by roznoszący się                          

na okolicę dość intensywny i mało przyjemny zapach znikł. Póki co nie ma już tego problemu. 

Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie Pan Dawid Tomczak: 

Odpowiedział, że ten mało przyjemny zapach wynikał z tego, że była awaria i nadmiar 

składowanych odpadów, ponieważ nie można było ich na bieżąco przetwarzać. W momencie, 

gdy dokonano naprawy ten problem znikł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:          

Dopytał o podatek za kompostownik – ile on będzie wynosił i czy będzie odprowadzany 

dopiero po uruchomieniu tej inwestycji.  

Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie Pan Dawid Tomczak: 

Odpowiedział, że tak. Podatek będzie wynosił 2% wartości tej inwestycji.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Zapytał, czy opieszałość Urzędu Marszałkowskiego ma związek ze sprawami politycznymi. 

Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie Pan Dawid Tomczak: 

Odpowiedział, że nie. Zostało to skonsultowane z innymi zakładami i wszyscy borykają się                  

z podobnymi problemami. Sytuacja w całej Polsce jest podobna, ma to związek z tym,                            

że młodzi pracownicy, którzy przychodzą do pracy, zaraz  po studiach, pracują tam tylko przez 

kilka miesięcy. Zdobywają doświadczenie, a ponieważ zarobki w urzędach są niskie 

przechwytywani są przez inne firm i czas uzyskania tych wszystkich uzgodnień się wydłuża.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Potwierdził, to co powiedział Pan Prezes. 

Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie Pan Dawid Tomczak: 

Informował o ostatnim wydarzeniu, które miało miejsce na terenie składowiska odpadów                      

w Trzebani, o pożarze, który wybuchł 1 czerwca br. około godziny 22:13. Pożar zauważył 
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pracownik Zakładu, który był na nocnej zmianie. Ochotnicze Straże Pożarne zareagowały 

bardzo szybko. Łącznie w akcji gaśniczej uczestniczyło około czterdziestu strażaków. Szybka 

interwencja spowodowała, że po 2 (dwóch) godzinach sytuacja była opanowana. Największym 

kosztem dla OSP było zużycie środka pianotwórczego.  Zarząd Spółki postanowił, że odkupi              

i przekaże strażakom ten środek. Pożar rozpoczął się od boksu magazynowego z odpadami 

wielkogabarytowymi. Przyczyną było prawdopodobnie zaprószenie ognia od iskry, która 

mogła powstać od łyżki w trakcie podgarniania odpadów. Nic nie wskazuje na działanie osób 

trzecich, nie było to celowe działanie. Straty spowodowane tym pożarem oszacowano na ponad 

700.000 zł Spółka na szczęście funkcjonuję nieprzerwalnie. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał o ubezpieczenie.  

Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie Pan Dawid Tomczak: 

Odpowiedział, że procedura z tym związana zastała już rozpoczęta.   

Kierownik Działu Ewidencji Odpadów Pani Monika Kołodziej:  

Dodała, że to co się wydarzyło najprawdopodobniej będzie miało wpływ na decyzję Urzędu 

Marszałkowskiego bo było to ujęte we wnioskach sprawy, która toczy się od 2018 r.                        

Teraz najprawdopodobniej otrzymamy decyzję warunkową z terminem dokonania napraw, 

albo decyzje, która będzie obejmowała tylko kompostownie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:          

Powiedział, że traktuję Zakład Zagospodarowania Odpadów w Trzebani jako ważnego 

podatnika, dla Gminy ważne jest to co się dzieje na terenie Zakładu. Zapytał, o zmianę 

miejscowego planu zagospodarowania w Trzebani, którą realizujemy na Państwa wniosek                

już od półtora roku. Od Pana Burmistrza wie, że jest to proces wymagający, długotrwały.                

Czy w tym kontekście są jakieś zmiany, jak dzisiaj wyglądają plany związane z budową 

instalacji do termicznego przekształcania odpadów. Zaznaczył, że ostatnio śledził informację  

o rozdaniu dofinansowań zewnętrznych dla obiektów takiej obróbki termicznej w Polsce                 

i nie znalazł tam Trzebani. Czy jest inny pomysł na to, co robić z odpadami, które każdego dnia 

trafiają do Trzebani. Zauważył, że aktualnie trwa zapełnianie nowo powstałej niecki,                              

w tym kontekście zapytał o przewidywania, na jaki okres czasu ona wystarczy.  

Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie Pan Dawid Tomczak: 

Powiedział, że jeżeli chodzi o instalację do termicznego przekształcania odpadów                          

jesteśmy w stałym kontakcie z Panem Burmistrzem. W Spółce rozważamy różne możliwości 

zagospodarowania odpadów. Odpady wysokokaloryczne, które powstają po procesie 

przetwarzania mechanicznego odpadów zmieszanych i selektywnych, które nie nadają się do 

recyklingu, trzeba poddać obróbce termicznej, potocznie mówiąc trzeba je spalić. Wiemy,          

że Unia Europejska nie wyrazi zgody na powstanie spalarni takiej jaka jest w Poznaniu. Można 

wybudować jedynie instalacje do termicznego przekształcania odpadów, której zadaniem jest 

użycie paliwa w postaci odpadów do produkcji ciepła i prądu, które zasili wybrane  

przedsiębiorstwo energetyki cieplnej. Na taką inwestycję jest dofinansowanie i wspólnie                   

z Miejskim Przedsiębiorstwem Energetyki Cieplnej planowaliśmy to realizować. Nawet gdyby 

udało się zmienić miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego nie zdążylibyśmy 

zakwalifikować się na perspektywę dofinansowania w tym roku. Nadzieja jest taka, że jak 

powstanie dużo takich obiektów, to ceny zagospodarowania spadną, co jest dla nas szansą. 

Niektórzy twierdzą, że może pojawić się sytuacja, że podaż przewyższy popyt. Nie wiadomo 

w jakim kierunku to pójdzie, na chwilę obecną czekamy. Ze względu na procedury                                       

i finansowanie mamy małą szanse na to, że uda się wybudować taką instalację. Myślimy 

również o tym, aby utworzyć linię do produkcji paliwa RDF. Jednak na razie zwlekamy                           

z decyzją w którym kierunku się modernizować, rynek jest nieprzewidywalny. Stanowisko 

zarządu Spółki jest takie, że nie można przewidzieć w którą stronę należy rozbudowywać 

instalację.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:          

Powiedział, że rozumie, iż Zakład nie chcę budować instalacji do termicznego przekształcania 

odpadów, ponieważ fakt, że w Polsce powstanie kilkanaście takich instalacji może wpłynąć na 

to, że będą mniejsze koszty przekształcania tych odpadów poza Zakładem.   

Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie Pan Dawid Tomczak: 

Odpowiedział, że nadal chcemy, jak byłaby wybudowana taka instalacja to byłby pożytek                        

w produkcji ciepła, prądu, a nasze odpady taniej byśmy zagospodarowali niż na zewnątrz.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:          

Zapytał, czy w takim razie Zakład czeka na rozwój jaka będzie sytuacja.  

Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie Pan Dawid Tomczak: 

Odpowiedział, że Zarząd chciałby rozpocząć etap projektowania i pozyskiwania środków 

zewnętrznych na budowę instalacji do termicznego przekształcania odpadów, ale ten proces 

wymaga czasu. W tym roku możliwość aplikacji o te środki już się skończyła i nie wiadomo, 

czy w przyszłym roku zostaną ponownie uruchomione. Wiec nie wiadomo, czy to się uda,               

sami  nie jesteśmy w stanie sfinansować tej inwestycji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dopytał, czy wniosek o zmianę planu zagospodarowania był złożony z myślą o tej instalacji. 

Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie Pan Dawid Tomczak: 

Wniosek był obszerny związany z działalnością obecną Zakładu Zagospodarowania Odpadów. 

Zawierał możliwość otworzenia linii do produkcji paliwa rafinowego i budowę instalacji                      

do termicznego przekształcania odpadów. Będziemy działać w zależności od tego jak będą się 

kształtować przepisy. 

Kierownik Działu Ewidencji Odpadów Pani Monika Kołodziej:  

Odpowiedziała na pytanie dotyczące nowo wybudowanej niecki – wg, ustaleń starczy ona na 

25 lat.  

Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie Pan Dawid Tomczak: 

Dodał, że coraz więcej odpadów podlega recyklingowi, ponadto rocznie około 26.000 ton 

rocznie podlega spaleniu. Gdyby była wybudowana instalacja to wszystko byłoby 

zagospodarowane na terenie Zakładu – wydajemy na to rocznie około 20.000.000 zł. Wydaje 

się, że gdyby taka instalacja powstałe oszczędności wyniosłyby około 10.000.000 zł, tak                      

że inwestycja zwróciłaby się w ciągu kilku lat. Ciepło i prąd też przynosiłyby jakieś przychody.       

Powiedział, że jeżeli chodzi o opłaty marszałkowskie, liczby i ewidencję odpadów może się 

okazać, że Gminy będą płacić milionowe kary za nieosiągnięcie poziomu odzysku, oczywiście 

w naszym przypadku będzie do Komunalny Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego.                           

W kwestii tej występuje duża zmienność np. Ministerstwo w jednym roku zalicza pewien typ 

odpadów do odzysku, a w drugim roku już tego nie zalicza.  

Kierownictwo podjęło działania w kierunku możliwości zaliczania coraz większej liczby 

odpadów do odzysku. Mieliśmy pilotażowy program – selektywne zbieranie popiołu. 

Zrobiliśmy zestawienia i wyliczyliśmy oszczędności dla Spółki, wtedy popiół można było 

zaliczyć do poziomu odzysków. Liczyliśmy na to, że całą ilość materiału, którą 

wyselekcjonujemy będziemy składować jako podsypkę, stabilizację i nie będziemy płacić od 

tego opłaty marszałkowskiej, a teraz okazuje się, że przepisy są bardzo niestabilne i w tym roku 

nie można tego zaliczyć do poziomu odzysku i nie zaoszczędzimy tak dużo. Na szczęście 

pojawił się pomysł, aby z tych popiołów produkować kruszywo np. pod budowę dróg, co można 

w 100% zaliczyć do poziomu odzysków, po czym  Pan Prezes pokazał próbkę takiego produktu. 

Sygnalizował, że pojawia się tutaj zagrożenie, że popiołu będzie coraz mniej - co  po części 

wynika z wymiany źródeł ciepła.        

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek:  

Zapytał Pana Prezesa, czy zmiana planu zagospodarowania jest nadal potrzebna.  
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Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie Pan Dawid Tomczak: 

Odpowiedział, że tak.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek:  

Dopytał Pana Burmistrza co zajmuje tak dużo czasu. Zwykłą decyzję o warunkach zabudowy, 

wydaje się w terminie około 3 miesięcy.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Oddał głos Panu Sekretarzowi. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Powiedział, że jest to trudny plan. Wymagający opracowania koncepcji, przeanalizowania 

wszelkich potencjalnych zagrożeń i to jest podstawowa przyczyna. Równolegle opracowujemy 

plan dotyczący Świerczyny i również nie możemy z tym planem sobie poradzić. Te procedury 

tyle trwają.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek:  

Powiedział, że Pan Prezes mówił o zmieniających się przepisach, czy u nas też to ma takie 

przełożenie.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że po części tak. U nas jest to kwestia opracowania koncepcji przez urbanistę, 

któremu to zlecamy i on odpowiada za to, aby ten plan został opracowany zgodnie                                     

z obowiązującymi przepisami.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek:  

Dopytał ile to jeszcze może potrwać.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że terminy są niezależne od samorządu. Jest to kwestia uzgodnień z wieloma 

organami. Dopóki nie będzie wszelkich wymaganych uzgodnień nie chciałby się w tej kwestii 

wypowiadać. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, ile podatku Zakład zapłaci Gminie w tym roku. 

Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie Pan Dawid Tomczak: 

Odpowiedział, że za 2023 r. jest to około 1.425.000 zł.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Stwierdził, że jak kompostownik zostanie oddany do użytku, podatku będzie prawie                   

2.000.000 zł.  

Ad. 5. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Informował, że otworzone zostały oferty przetargowe na budowę pumptracków. Zgłosiło się 

trzech potencjalnych wykonawców. Najkorzystniejsza oferta opiewa na 684.868,67 zł i jest ona 

o 300.000 zł niższa niż oferta z pierwszego przetargu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Wygłosił swoje zdanie, mówiąc, że uważa, iż ten wydatek jest niecelowy.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Powiedział, że zdania są podzielone. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Stwierdził, że realizuje zadania, które są zapisane w budżecie tegorocznym.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odpowiedział, że nie neguje tego, tylko wyraża swoje zdanie.  

Następnie dopytał o termin kolejnej sesji. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
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Zaproponował 29 czerwca.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zaakceptował tę datę.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Podziękował za możliwość organizacji posiedzenia Komisji na terenie Zakładu 

Zagospodarowania Odpadów w Trzebani.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zapytał, czy można zobaczyć nowo wybudowany kompostownik.  

Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie Pan Dawid Tomczak: 

Odpowiedział, że istnieje taka możliwość – powiedział, że po zakończonym posiedzeniu 

zaprasza wszystkich chętnych do zwiedzania. 

Ad. 6. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Z powodu wyczerpania porządku obrad zakończył posiedzenie Komisji. 

 

    

 

 

      Protokołowała             Przewodniczący 

                                                                Komisji Budżetu, Gospodarki,                                                                                      

Rolnictwa i Ochrony Środowiska         

     Marta Skorupka       

         

            Jarosław Glapiak 


